
Protokół Nr XIII/2011 
z obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 28 grudnia 2011 r. 
 
 
Obrady XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Powitał radnych, Wójta Gminy, sołtysów, radnego powiatowego, pracowników Urzędu  oraz 
mieszkańców. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
Radni nieobecni: 
1) Marcin Galikowski 
2) Maria Ścibek 
Sesje rozpoczęto w pensjonacie „Zielona Brama” o godzinie 14-tej a zakończono o godzinie 15.10. 
Przewodniczący Rady Gminy -  przedstawił porządek obrad: 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) Uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019 
a) opinia Składu Orzekającego RIO w Gdańsku  w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Gminy  
Przywidz o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2012 – 2019 – przedstawia Przewodniczący 
Rady Gminy. 
a) opinie stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji 
 b) dyskusja 
 c) głosowanie nad uchwałą. 
2) Budżet Gminy Przywidz  na 2012 rok – referuje Skarbnik Gminy. 
a) opinia Składu Orzekającego RIO w Gdańsku o projekcie uchwały budżetowej Gminy Przywidz 
na 2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu-  przedstawia Przewodniczący Rady 
Gminy 
b) opinie stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 
c) dyskusja 
d) głosowanie nad uchwałą budżetową. 
3) w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok. 
4) przyjęcia  „Programu Naprawczego Środowiskowego Domu Samopomocy   
w Marszewskiej Górze, gmina Przywidz”. 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Zapytał – czy są uwagi do w/w porządku obrad? 
Wójt Gminy -  wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 2 projektów uchwał tj. 
– w sprawie zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej w 2011 roku 
– w sprawie przekazania do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu  realizacji 
zadania wynikającego z ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. 



Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku  Wójta Gminy dot. 
wprowadzenia do porządku obrad w pkt 5.4 projektu uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej w 2011 r. 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w projekt uchwały do porządku obrad. 
Następnie P. Feliks Mikulski -   poddał pod głosowanie wniosek Wójta dot. wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania do Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Przywidzu  zadania wynikającego z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. O wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej w punkcie 5.6 
Radni jednogłośnie  w/w projekt uchwały przyjęli do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnionymi 
wnioskami. 
Przy 13 głosach „za” w/w porządek przyjęto. 
ad.2b. Radni jednogłośnie  przyjęli  protokół  z ostatniej sesji Rady Gminy. 
ad.3. Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy – przedstawił informację  z działalności i realizacji 
podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.) 
Dodał , że spotkanie z sołtysami odbędzie się na początku stycznia 2012r . 
Radny Teodor Formela -  pytał o wynik spotkania w Starogardzie Gdańskim  odnośnie gospodarki 
odpadami. 
Wójt Gminy -  temat jest bardzo długi. Proponuje omówienie gospodarki odpadami na spotkaniach 
w komisjach. Uprzednia propozycja Wójta była, aby radni i sołtysi pojechali do Starego Lasu, tam 
gdzie mieści się wysypisko.  Na następną komisję Urząd przygotuje  informację na temat 
gospodarki odpadami. 
ad.4.  Interpelacje radnych 
Nie zgłoszono. 
ad.5.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) Uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019 
Skarbnik Gminy -  ustawa  o finansach publicznych z 27 sierpnia 2009 r. wprowadziła obowiązek 
opracowania przez jednostki samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej.  Dodała, 
że wprowadzono poprawki, które wskazała RIO. 
a) opinię Składu Orzekającego RIO w Gdańsku  w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Gminy  
Przywidz o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2012 – 2019 – przedstawił Przewodniczący 
Rady Gminy. ( w zał.) 
a) opinie stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu były pozytywne. 
 b) dyskusja 
Radni uwag nie wnieśli. 
 c) głosowanie nad uchwałą. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały. 
Zapytał – kto jest „za” przyjęciem w/w uchwały. 
Przy 12 głosach”za” i 1 „wstrzymującym”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XIII/ 
79/2011) 
2) Budżet Gminy Przywidz  na 2012 rok – referuje Skarbnik Gminy. 
Skarbnik Gminy -  poinformowała, że do budżetu Gmina na 2012 rok  wprowadzono poprawki 
zasugerowane przez RIO oraz autopoprawkę Wójta. Zmieniły się kwoty dochodów i wydatków. Po 
stronie dochodów wprowadzono  kwotę 35 tys. zł z tytułu opłat adiacenckich  z przeznaczeniem po 
stronie wydatków  na drogę na osiedlu w Przywidzu w wysokości 35 tys. zl. Wprowadzono w 
załączniku nr 5  - wolne środki kwotę 69.100 zł 
a) opinię Składu Orzekającego RIO w Gdańsku o projekcie uchwały budżetowej Gminy Przywidz 
na 2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu-  przedstawił 
 Przewodniczący Rady Gminy ( w zał.) 
b) opinie stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu do budżetu Gminy Przywidz na 



2012 rok były pozytywne. 
c) dyskusja 
Radni nie wnieśli uwag. 
d) głosowanie nad uchwałą budżetową. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przywidz 
na rok 2012  i poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 1 „wstrzymującym „ i 12 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr 
XIII/80/2011) 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Przywidz na lata 2011-2019. 
Skarbnik Gminy -   w uzasadnieniu powiedziała, że wzrost wysokości dochodów i wydatków 
budżetu Gminy Przywidz na rok 2011 powoduje konieczność dostosowania Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
Przewodniczący Rady Gminy -  projekt uchwały był rozpatrywany na komisjach, więc poprosił o 
opinię  przewodniczących komisji. 
P. Teodor Formela -  opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
P. Robert Deja -  opinia komisji Społecznej, Oświaty i sportu była pozytywna. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2011 -2019 oraz poddał w/w uchwałę 
pod głosowanie 
Przy 13 głosach „za' , radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XIII/81/2011) 
 
4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok. 
 Skarbnik Gminy -  przedstawiła uzasadnienie zmian planu ( w zał.) 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w uchwały była 
pozytywna. 
Pytań radni nie zgłosili. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 
rok i zapytał kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę ( 13- za) . ( w zał. uchwała Nr XIII/82/2011). 
 
5) przyjęcia  „Programu Naprawczego Środowiskowego Domu Samopomocy   
w Marszewskiej Górze, gmina Przywidz”. 
P. Krystyna Dziobko -  kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy  przedstawiła uzasadnienie 
do w/w projektu uchwały. ( w zał.) 
Uwag nie wniesiono. 
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej,oświaty i sportu były pozytywne. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu Naprawczego 
Środowiskowego Domu Samopomocy  w Marszewskiej Górze  i zapytał kto jest za takim 
brzmieniem uchwały? 
Głosowanie 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę ( 13- za) . ( w zał. uchwała Nr XIII/83/2011). 
6) w sprawie przekazania do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu realizacji 
zadania wynikającego z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej 
P. Teresa Baski -  kierownik GOPS przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. ( w zał.). 
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej,oświaty i sportu były pozytywne. 
Uwag radni nie wnieśli . 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt w/w uchwały  i zapytał kto jest za takim brzmieniem 
uchwały? 



Głosowanie 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę ( 13- za) . ( w zał. uchwała Nr XIII/84/2011). 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
P. Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -  wnioskował o dokonanie wymiany instalacji elektrycznej 
w hydroforni w Starej Hucie. 
2) nie wszyscy płacą za wodę w/g liczników. Jak wygląda bilans zużycia wody. 
Wójt Gminy -  na komisji gospodarczej zgłoszono wniosek  aby wodomierze były obowiązkowe. 
Jeśli chodzi o hydrofornie. Wiele hydroforni nie miało przeglądu. W tym roku była kumulacja  jeśli 
chodzi o remonty pomp. Spróbujemy  się z instalacją w Starej Hucie zmierzyć się. 
P. Wiesław Spisak -  skorzystał z okazji, że jest obecny radny powiatowy, jeszcze raz wrócił do 
sprawy wycinki drzew przy drodze powiatowej. Są to drzewa chore . Stwarzają  śmiertelne 
zagrożenie. 
 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Teodor Formela -   w imieniu własnym przeprasza  radnych, Wójta, pracowników Gminy , 
jeśli kogoś swoim zachowaniem i wypowiedzią uraził. 
Radny Eustachy Kalinowski -   na zakończenie roku również przeprasza  radnych, którzy poczuli 
się obrażeni wypowiedziami radnego. Uważa, że występuje w imieniu społeczeństwa, nigdy 
przeciw. Jeśli ktoś ma odmienne zdanie, to serdecznie przeprasza. 
Radny Robert Deja -  chodzi o miejsce po bankomacie. Rozmawiał w tej sprawie z Wójtem. 
Odwiedził stronę internetową Euronetu Prosił, aby ktoś z pracowników wysłał wniosek 
zgłoszeniowy do Euronetu  w sprawie uruchomienia  ich bankomatu. Z obecnym bankomatem 
dzieją się cuda, np. nie wypłaci pieniędzy, karty są wciągane, co jest utrudnieniem, gdyż trzeba 
składać reklamację. 
Przewodniczący Rady Gminy -  na zakończenie sesji podziękował za współpracę radnym, 
pracownikom Urzędu Gminy,  sołtysom za wspólną pracę przez cały rok . Przeprosić za 
niedogodności. W przyszłym roku  wspierać waszą pracę, aby tą gminę jak najbardziej rozwijać. 
Skierował ukłony w stronę Wójta, gdyż  dużo środków zdobywa , czego do tej pory nie było. Złożył 
Wójtowi serdeczne podziękowanie . Wszystkiego dobrego w Nowym Roku. 
Wójt Gminy -   podziękował za współpracę. Rok był bardzo pracowity i ostatnia inwestycja oddana 
w przed dzień Wigilii  świadczy o tym, że było pracowicie. Pozyskaliśmy 7 mln zł i oczywiście te 
pieniądze nie spłyną do nas w ciągu roku, tylko po zakończeniu inwestycji, po kontroli z Urzędu 
Marszałkowskiego. Przed nami takie inwestycje jak: kanaliza w Pomlewie, kanalizacja i wodociągi 
Trzepowa, Borowina i Piekło, oczyszczalnia ścieków. Jeśli współpraca z Rada będzie taka jak do tej 
pory, to na pewno wspólnie osiągniemy sukcesy. 
8. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady XIII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za 
przybycie. 
 
 
 
Protokołowała: G. Pożoga 
 
 


